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BRMG/KSiLP-V/0012/12/17 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR  42-12/2017  
 

                           z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło się  
14 grudnia    2017r.  o godz.16:00 w sali 007 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 
w Gdańsku.  
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło  6  (sześciu), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
 

Przewodnicząca Komisji  Anna Wirska  - powitała  wszystkich obecnych, zaproszonych 
gości i przedstawiła zaproponowany porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. Poinformowała, że w punkcie 1 omówione zostaną cztery projekty 
uchwał, które wpłynęły po ustaleniu porządku posiedzenia. 

Zaproponowała następujący porządek posiedzenia, który Komisja przyjęła 

jednogłośnie – 4 głosami za.   
 
1 A – opiniowanie  projektu uchwały zmieniający  uchwałę  w  sprawie przyjęcia  

        Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1434; 
 

1 B -  Opiniowanie  projektu uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie uchwalenia  

         budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1435; 
 

1 C  - Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie wykazu  wydatków, które  nie  

         wygasają z upływem roku budżetowego 2017 – druk nr 1436; 
 

1 D – Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  zawarcia  

        Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Miasta Gdańska z innymi  

        Gminami w sprawie  wykonania  zadań  publicznych tych  gmin  w  zakresie  

        zagospodarowania  przez  Gminę  Miasta  Gdańska frakcji  wysortowanej z  

        odpadów  komunalnych pochodzących z terenu tych Gmin – druk nr 1438 

 
2. Informacja Komendanta Morskiego Oddziału Straży Granicznej  nt. działalności 

Straży Granicznej w Gdańsku. 
 

3. Tematy do planu pracy Komisji Samorządu i Ładu Publicznego na rok 2018. 
 

4. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
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PUNKT 1 A 
Opiniowanie  projektu uchwały zmieniający  uchwałę  w  sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1434. 

 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 18 grudnia  2017r. - BRMG-S.0006.478 2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. Powiedziała między innymi: 
Do WPF wprowadzone jest nowe przedsięwzięcie edukacyjne pt. Pozytywne przedszkola 
Pomorza. Jest to projekt dofinansowany ze środków Unii Europejskiej. Celem tego 
przedsięwzięcia jest  przygotowanie i przeprowadzenie zajęć dla dzieci w wieku od trzech 
lat z tematyki obywatelskiej i społecznej. Ponadto niewydatkowane środki na realizację 
dokumentacji dla przyszłych projektów. Zadania zostały zrealizowane, ale powstały 
oszczędności w wysokości 215 tys.zł, które przeznaczamy na dokumentację 
przygotowywaną  w ramach  projektu kompleksowego (….) sieci energetycznej budynków 
oświatowych oraz sportowych należących do Gminy Miasta Gdańska. 
 

Nie było głosów w dyskusji, w związku z tym Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1434 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewska – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 
jednogłośnie  -  4 głosach „za” – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały  
zawarty w druku nr  1434. 

(Opinia 42-12/242-64/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.478.2017). 

 

 

PUNKT 1 B 
Opiniowanie  projektu uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1435. 

 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 18 grudnia  2017r. - BRMG-S.0006.479. 2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. Powiedziała między innymi: 
Zmiany n w budżecie odzwierciedlają te zmiany,  o których powiedziałam przy omawianiu 
Wieloletnie Prognozy Finansowej. Są jeszcze drobne zmiany dotyczące wprowadzenia 
dodatkowych kwot pozyskanych ze środków na zadania edukacyjne. 
 

Nie było głosów w dyskusji, w związku z tym Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1435 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewska – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 
jednogłośnie  -  4 głosach „za” – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały  
zawarty w druku nr  1435. 

(Opinia 42-12/243-65/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.479.2017 
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PUNKT 1 C 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie wykazu  wydatków, które  nie wygasają 

z upływem roku budżetowego 2017 – druk nr 1436. 

 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 18 grudnia  2017r. - BRMG-S.0006.480. 2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. Powiedziała między innymi: 
Druk nr 1436 jest opracowany w oparciu o ustawę o finansach publicznych, która mówi, że 
generalnie wszystkie wydatki z  końcem roku budżetowego  wygasają, ale  Rada może 
podjąć taką uchwałę, która określi zadania i termin ich realizacji w roku następnym. 
Terminem granicznym jest 30 czerwiec, w tym wypadku 2018r.Proponujemy przekazać na 
wydatki niewygasające kwotę prawie 55 mln zł.  
Pani Jolanta Ostaszewska w tym miejscu omówiła zadania, które są wskazane do realizacji 
płatności i też rzeczowego wykonania w roku 2018, a które były planowane wstępnie do 
realizacji i płatności w roku 2017, zgodnie z przedmiotowym projektem uchwały.   
 

Nie było głosów w dyskusji, w związku z tym Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1436 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewska – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 
jednogłośnie  - 6 głosach „za” – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały  
zawarty w druku nr  1436. 

(Opinia 42-12/244-66/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.480.2017). 

 
 

PUNKT 1 D 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  zawarcia 

Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Miasta Gdańska z innymi Gminami 

w sprawie  wykonania  zadań  publicznych tych  gmin  w  zakresie 

zagospodarowania  przez  Gminę  Miasta  Gdańska frakcji  wysortowanej z odpadów  

komunalnych pochodzących z terenu tych Gmin – druk nr 1438 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 18 grudnia  2017r. - BRMG-S.0006.482.2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówił Pan  Sławomir Kiszkurno – 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej.  Powiedział między innymi: 
Gdańsk, we współpracy z Portem Czystej Energii i Zakładem Utylizacyjnym realizuje 
projekt budowy Zakładu Termicznego Przetwarzania Odpadów, tzw. spalarni odpadów. 
Jesteśmy obecnie na etapie zarówno wyboru wykonawcy, który zaprojektuje, wybuduje i 
będzie eksploatował przez 25 lat ten zakład. Jest to ostateczna zupełnie już faza wyboru 
wykonawcy i równocześnie ubiegamy się o środki z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska, z funduszu spójności na około 300 mln zł dotacji na to przedsięwzięcie. 
Zaznaczam, że to są ostatnie pieniądze na realizację tego typu instalacji dla Polski. NFOŚ 
ocenił ten wniosek formalnie bardzo dobrze, przeszliśmy do kolejnego etapu oceny 
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merytorycznej I i II stopnia. W ocenie I stopnia  wszystko  było w porządku, w ocenie II 
stopnia od czerwca nie uzyskaliśmy żadnej odpowiedzi pomimo wielu spotkań z Zarządem 
NFOŚ. Dopiero otrzymaliśmy z datą 30 listopada br. Wpłynęło do nas  5 grudnia br. pismo, z 
którego wynika, że w okresie 30 dni mamy dostarczyć do NFOŚ uchwały, w ramach  których 
będzie wola zawarcia porozumień zarówno przez Miasto Gdańsk jak i pozostałe 39 gmin 
objęte tym projektem. Tzn., że dotyczy to trzech RIPOK-ów ( Regionalna Instalacja 
Przetwarzania Odpadów Komunalnych).  Czyli RIPOK Szadółki Gdańsk, RIPOK Tczew i RIPOK  
Kwidzyn. My składając wniosek o dofinansowanie opieraliśmy się o paragraf 67 ust. 1 punkt  
15 prawa o zamówieniach publicznych, które weszło w życie w lipcu br. które daje 
możliwość zawarcia tzw. porozumień horyzontalnych pomiędzy spółkami, a nie 
poszczególnymi gminami. Generalnie  opieraliśmy na tym zagwarantowanie strumienia, 
natomiast NFOŚ mając  doświadczenie z wcześniejszych lat  chce, aby to było robione jak 
poprzednio w oparciu o porozumienia międzygminne. I mimo, że rozumie, że mamy takie 
zamówienie i mamy je robić to chce, żeby gminy wyraziły się, że to zadanie własne 
polegające na zagospodarowaniu frakcji wysortowanych odpadów komunalnych, żeby w 
ramach porozumienia jedna gmina powierzyła drugiej  gminie – wszystkie 39 gmin, Gminie 
Miasta Gdańska. I w oparciu o taka gwarancję NFOŚ twierdzi, że nie będzie wątpliwości co 
do tego, żeby te pieniądze nam dać. Stąd my w trybie wyjątkowo pilnym i nagłym 
zgłosiliśmy potrzebę podjęcia takiej uchwały. Spotkaliśmy się już z piętnastoma gminami w 
tym zakresie, spotykamy się z kolejnymi aby w tym okresie przedświątecznym, w trybie 
sesji grudniowych czy nadzwyczajnych takie uchwały podjąć. Uchwała ta na dzisiaj nie jest 
żadnym zobowiązaniem, bo porozumienie będzie dopiero wypracowywane. Projekt takie 
porozumienia oczywiście mamy i do  gmin zostało rozesłane i  będą one uzgadniane i 
negocjowane. Tutaj chodzi tylko o wolę zawarcia tych porozumień. Wcześniej gminy 
podejmowany różne uchwały intencyjne w tym zakresie i służby wojewody  również dały 
nam znać, że  porozumienie nie może być załącznikiem do uchwały, ponieważ treść  
porozumienia jest w gestii  wójta, burmistrza, prezydenta a nie rady miasta. Jest tylko 
uchwała, która mówi czego dotyczy, a szczegóły będą  określone w porozumieniu 
międzygminnym.  
Dodam, że projekt na budowę tej instalacji i oferta, która wpłynęła jest wyjątkowo bardzo 
korzystna. Jest o ponad 200 mln zł poniżej szacunkowej, poniżej tych projektów, które 
mają miejsce w innych miastach Polski, gdzie już te spalarnie stoją. Liczymy, że będzie to 
cena dzisiaj do 170 zł, a może i dużo mniej 120-130 zł w zależności, jak wielki  ostatecznie 
będzie to strumień odpadów, jakiej wielkości dotacja. Początkowo był planowany do 300 
zł. Więc już dzisiaj daje nam to gwarancję na rok 2021 i później, że będziemy mieli cenę 
niższą niż jest ona  dzisiaj na rynku. Zaznaczam, że  dzisiaj Zakład Utylizacyjny w Gdańsku 
tą frakcję na zewnątrz zbywa za dopłatą, bo płaci 160 zł za tonę, a  ton tych jest ok. 100 
tysięcy. Zmieniły się opłaty środowiskowe,  i w przyszłym roku będzie  to opłata w 
granicach 140 złotych,  a w 2020 roku  to 270 złotych. Więc  ta obecna  cena 160 zł 
wzrośnie co najmniej dwukrotnie a my mamy na tym poziomie to zagwarantowane na 25 
lat. Naprawdę powoduje to to, że nie będziemy musieli ze względu na budowę spalarni 
podnosić opłaty dla mieszkańców, bo taką opłatę 160 zł  oni już ponoszą. Jeśli chodzi o 
kwestie  spalarni to opłata ta będzie na takim samym poziomie, a inne gminy będą miały 
duży problem, bo będą musiały opłaty podnosić, jeśli nie przystąpią do projektu. Jest to 
ogromna szansa i proszę o pozytywną opinię  do tego projektu uchwały.   
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
A jeśli te 39 gminy nie podejmą takiej uchwały?  
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Prowadzimy rozmowy. Osobiście rozmawiałem z wiceprezesem NFOŚ wczoraj i 
przedwczoraj, napisaliśmy pismo. Wiem, że da nam takie uzgodnienie, że 
najprawdopodobniej dopuści - ale nie mamy takiej pewności, że jeśli któraś z gmin nie 
zdąży, będziemy mogli to w styczniu złożyć.  
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Wyzwanie natomiast podejmujemy, żeby było to dla nas jak najbardziej pewne, bo bez 
dotacji tego programu realizować nie będziemy. O te pieniądze na liście jesteśmy tylko my 
i Olsztyn. Olsztyn unieważnił postępowanie, więc jest w punkcie zero. I tak naprawdę 
wydaje się, że jesteśmy jedynym beneficjentem do tych pieniędzy. A jeśli nie zostaną 
wykorzystane to najprawdopodobniej zostaną przekazane na inwestycje wodno -
kanalizacyjne. Więc liczymy, że nam się uda. Wykonawcę praktycznie mamy już 
wybranego, przyszły rok projektowanie i rozpoczęcie budowy. Taki jest plan. 
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 
W związku z  tym, że jest to tak ważne  to trzeba  zachęcić  te gminy  do szybkiego 
podejmowania takich uchwał.  
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Wszystkie gminy dostały projekty, dostały porozumienia. Odwiedzaliśmy wcześniej te 
gminy, będą spotkania jeszcze w przyszłym tygodniu w obrębie RIPOK-5. RIPOK-i będą 
gospodarzami, będziemy uczestnikami pozostałych gminach, które mają jeszcze jakieś 
wątpliwości, aby je wyjaśnić. Dla nich to też ogromna szansa. To NFOŚ wymusza, że jeśli 
oni takich porozumień nie podejmą teraz to nie będą mogły partycypować w kosztach 
dotacji. To jest najważniejsza rzecz. One będą mogły dowozić odpady, ale po cenie 
komercyjnej, czyli po 300, 350 zł za tonę, a nie np. po 160 zł za tonę, czy mniej. To jest 
dla nich ostatnia szansa, bo w przeciwnym razie z tej pomocy publicznej nie będą mogli 
skorzystać. I my we wniosku będziemy zmienić, że te pozostałe gminy, które nie podpisały 
takich porozumień będą mogły korzystać z usługi jedynie komercyjnie, co dla nas też  nie 
jest korzystne, bo tam się zmniejsza strumień, bo być może pójdą gdzieś indziej, jak u nas 
będzie dla nich drogo, czyli i dla nas delikatnie drożej. Dlatego chcemy, żeby te gminy 
wzięły  udział w tym projekcie. Odzywają się  takie gminy jak między innymi Kartuzy, 
które wyszły z RIPOK-u Szadółki, dowożą  odpady do Chlewnicy i mają tam umowę do 
2019r. i też chcą od początku utylizować odpady w spalarni. Więc najprawdopodobniej 
ujmiemy ich także we wniosku o dofinansowanie, żeby też mogły z pomocy publicznej 
skorzystać.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji  
Dziękuje. Nie ma więcej pytań?  
 
W związku z tym Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1438 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Pana Sławomira Kiszkurno  – Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, 
jednogłośnie  - 6 głosach „za” – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały  
zawarty w druku nr  1438. 

(Opinia 42-12/245-67/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.482.2017). 
 

Radny  Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Czy to jest uzależnione od wielkości spalarni? 
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Sprawność spalarni jest przewidziana taka sama, czy będziemy spalać 100 tysięcy ton czy 
160. Natomiast w zależności od ilości odpadów, która będzie wjeżdżała do spalarni o odpad 
wjeżdża z pieniędzmi, np. tona odpadów plus np. 160 złotych. Czyli dla spalarni to jest o 
tyle korzystne, że im będzie większy strumień odpadów, to będzie miała więcej pieniędzy, 
żeby obniżyć cenę dla wszystkich. Czyli ta cena może się wahać od 110 – 170 złotych. Ten 
wachlarz zależny jest od ilości odpadów. Dlatego my chcemy, żeby inne gminy dowoziły, 
co dla Szadółek nie spowoduje obciążeń dodatkowych niż  jakie są dzisiaj. Mamy za to 
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jeszcze  dodatkowe punkty w projekcie, bo jest to regionalizm. Chcąc, aby ten projekt 
przeszedł to musimy mieć ten regionalizm, a dodatkowo robi to nam cenę. Jest tam 
jeszcze przewidziany zapas do 20 tysięcy ton, który daje nam możliwości  zwiększenia tego 
strumienia w przyszłych latach, a wszystkie tendencje w Europie pokazują, że będziemy 
wpadać w większy dobrobyt i jak inne kraje produkować więcej odpadów, więc mamy dla 
siebie zapas, który na początek możemy zapełniać  krótkotrwałymi umowami z innymi 
gminami i po cenach komercyjnych będą dowozić do nas odpady. Zapas ten  będziemy 
trzymać dla siebie i gmin, które będą w projekcie. 
 

Radny Przemysław Ryś  - członek Komisji 
A jeśli w przyszłości będzie na odwrót i my będziemy potrzebowali więcej dla Gdańska  
miejsca na spalanie, to będziemy mogli wypowiedzieć umowę innym gminom? 
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Minimum, które nas satysfakcjonuje jest tylko z Miasta Gdańska. Nie musimy liczyć na 
nikogo innego. Każdy  dodatkowy to dla nas in plus. 
 

Radny Przemysław Ryś  - członek Komisji 
Czy gminom odległym będzie opłacało się do nas przywozić  odpady? Np. Kwidzyn. 
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeśli te gminy nie wejdą na etapie  projektu dzisiaj, to w przyszłości będą mieli cenę 
komercyjną. Ona oczywiście będzie rynkowa i przeczuwam, że  też  będzie im się opłacała, 
ale na pewno będzie dużo wyższa niż jest dzisiaj. Dla nas, czy to będzie 120 tysięcy ton 
czy 140 tysięcy ton, nie robi wielkiej różnicy. Natomiast im więcej gmin się deklaruje na 
obecnym etapie tym dla nas jest lepiej.  
 

Radny Przemysław Ryś  - członek Komisji 
Mnie interesują te odległe gminy, które będą musiały transportować odpady na swój koszt. 
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Te, które są w projekcie, czyli w obrębie Tczewa, Kwidzyna i Gdańsk. Wiadomo Gdańsk to 
praktycznie bez transportu, Kwidzyn i Tczew nie jest tak daleko i my dzisiaj myślimy 
wyłącznie o tych gminach. Jeśli, będą chętni gdzieś dalej, to będą mieli cenę wyższą to 
jest juz ich problem transportu. My nie będziemy im za to płacić, będą mieli cenę na 
bramie, dostarczą na swój koszt. 
 

Radny Przemysław Ryś  - członek Komisji 
To się nie zakorkuje, 39 gmin. 
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie to są małe strumienie z tych gmin. 80 % strumienia to jest Gdańsk. To są małe 
strumienie, ale dla nas potrzebne. 
Najgorsze jest to, że gminy  w ramach związku np. Redy Chylonki będą miały bardzo duży 
problem, bo nie skorzystają  dzisiaj z pieniędzy dotacyjnych, inne spalarnie nie przyjmą, a 
rynek jest coraz większy. My będziemy mogli przyjmować  skąd będziemy chcieli. Zostaje 
Norwegia, Szwecja gdzie będą wypychać odpady, bo cementownie są kompletnie pełne. To 
się daje tylko jako domieszkę do frakcji, którą się pali w cementowni – to jest 10-15% 
domieszki. To musi być zupełnie innego rodzaju odpad, nie z komunalki. Tego odpadu nie 
można nawet składować. Mówimy tutaj o frakcji pozbawionej bio, czyli ma dość wysoką 
kaloryczność i nie da się nic z nią zrobić. Są to pampersy różnego rodzaju papierki, 
sreberka, mocno zabrudzony papier, plastyk i nic z tego nie da się odzyskać. Z tym nic nie 
da się zrobić a palić tym  w żadnych elektrociepłowniach nie można, bo jest to odpad i 
potrzebne tam są systemy wyjątkowo drogie oczyszczalnia spalin. Połowa tej inwestycji, 
jeśli chodzi o spalarnię to jest system oczyszczania spalin. 
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Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Strumień z Gdańska jaki stanowi procent możliwości przerobowych tej spalarni. 
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Około 75-80% na gwarancje odpadów, które dzisiaj mamy.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Rozumiem, że pozostałe  to  gminy, ale jakie jeszcze będą możliwości? 
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Spalarnia jest zaprojektowana na 160 tysięcy ton. Z Szadółek, dzisiaj prognozujemy 110, z 
pozostałych gmin ok. 25-30 tysięcy ton. Więc  mamy jeszcze 20% luzu dla Szadółek w 
przyszłości. 
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Czy są jakieś ograniczenia w tym, kto będzie dostarczał te śmieci do spalania? Czy jest 
narzucone jakieś ograniczenie? 
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ograniczenie jest takie, że my będziemy spalać tylko te odpady, które są uznane za 
komunalne w obrębie województwa. Nie planujemy, aby była to instalacja ponad 
regionalna. Drugie ograniczenie to mamy cenę opłacalną tylko dla tych, którzy są w 
projekcie. Dla pozostałych będzie cena komercyjna, a lukę mamy bardzo niewielką. 
Będziemy mogli przyjąć tylko do 20 tysięcy ton dodatkowo od gmin naszego województwa, 
ale z cenami komercyjnymi. 
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
To są założenia Państwa, ale czy są jakieś ograniczenia prawne, abyście  w pewnym 
momencie zmienili te założenia.  
 

Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zakład będzie  „pod korek” wybudowany. Tam się nie da spalić ani jednej tony więcej 
odpadów niż 160 tysięcy ton przy kaloryczności, cieple spalania 11, czyli naszej średniej. 
Ani decyzja środowiskowa nam na to nie pozwala ani technologicznie instalacja nie będzie 
w stanie tego przyjąć i spalić. Ona jest zaprojektowana, że 100% to jest 160 tysięcy ton. 
Nie ma tyle roboczogodzin, aby mogła większą ilość odpadów przerobić.   
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję  serdecznie i przechodzimy  do kolejnego punktu naszego posiedzenia. 
 
 

PUNKT 2  
Informacja Komendanta Morskiego Oddziału Straży Granicznej  nt. działalności 
Straży Granicznej w Gdańsku. 

 

Komandor SG Piotr Patla – Morski Oddział Straży Granicznej powiedział między innymi: 
Przygotowana prezentacja jest dość obszerna i postaram się ją w miarę sprawnie 
przeprowadzić. Intencją moją jest, aby Państwu  przybliżyć, czym i kim jesteśmy, bo mam 
czasem wrażenie, że społeczeństwo nie do końca wie, czym zajmuje się straż graniczna. 
To nie jest tylko funkcjonariusz, który chodzi po granicy z karabinem, ale spektrum zadań 
naszych jest tak szerokie i tak dużo ich mamy dopisanych, że warto byłoby, aby dzisiaj 
Państwo też wiedzieli, ile w obszarze bezpieczeństwa publicznego na terenie Miasta 
robimy. Ile czasu mogę na to poświęcić? 20 minut? 
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Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Proszę te dwadzieścia minut, ale obiecuję, że będziemy w kontakcie i jedno posiedzenie 
Komisji poświęcimy temu tematowi i odwiedzimy Państwa w Waszej siedzibie i wówczas 
nam wszystko szczegółowo opowiecie.  
 

Komandor SG Piotr Patla – Morski Oddział Straży Granicznej powiedział między innymi: 
W takim razie postaram się bardziej pokazać szkielet tego, gdzie jesteśmy a o szczegółach 
powiem już na miejscu. 
Gdzie jesteśmy? 1951 rok - Wojsko Ochrony Pogranicza, formacja wydzielona z sił 
zbrojnych, podległa  właściwemu  Ministrowi ds. Wewnętrznych. Morza chroniła Brygada 
Okrętów Pogranicza.  W 1991 r. wchodzi  w życie ustawa o straży granicznej. WOP 
przekształca się w straż graniczną. Część osób kończy swoją służbę, przychodzi część 
nowej kadry  i zaczyna się nowy okres, który trwa do dzisiaj. Zaczynaliśmy ze starym 
sprzętem wykorzystywanym jeszcze przez WOP, Urzędu Morskiego i Marynarka Wojenna 
również nam przekazała  sprzęt.  
Odpowiedzialność Morskiego Oddziału  to od Krynicy Morskiej aż po Świnoujście: dziewięć 
placówek, dwa dywizjony - jeden z siedzibą w Świnoujściu i  Kaszubski, który swoim 
zasięgiem obejmuje również morze przyległe do Gdańska  
Zaprezentowano mapę działania Morskiego Oddziału Straży Granicznej, placówkę w 
Gdańsku z jej zasięgiem. 
Każda placówka ma określoną ilość gmin i powiatów, za które odpowiada. Komendanci 
placówek, to są organy. Tam są wydawane decyzje, wizy, robią kontrole legalności pobytu, 
zatrudnienia. To są organy I instancji, które działają samodzielnie.   
Zasięg – zaprezentowano na slajdzie -  Kaszubskiego Dywizjonu SG, który ma swoją 
siedzibę na Westerplatte i myślę, że tam możemy się spotkać i trochę więcej 
poopowiadamy. 
Dzisiaj dysponujemy 58 łodziami patrolowymi. Od momentu zdarzenia na morzu mamy 
obowiązek – tak przyjęliśmy to w naszej pragmatyce – że w ciągu 15 minut już na tym 
morzu jesteśmy. Marynarka Wojenna jest po sześciu godzinach. Mówię to, aby uświadomić 
sobie jaka jest sprawność tej formacji. Jesteśmy  dwadzieścia cztery godziny przez siedem 
dni w tygodniu  i trzysta sześćdziesiąt pięć dni w roku na morzu. 
Straż graniczna ma w zasadzie dostęp do wszystkich europejskich baz danych 
poszukiwawczych. Coś co jest  dzisiaj skradzione np. w Niemczech jeszcze  dzisiaj może  
dzisiaj u nas zatrzymane. Mamy całe spektrum ustaw wraz z podstawową ustawą o straży 
granicznej i ochronie granic i to co w tej chwili jest chyba najbardziej eksponowane to 
ustawa o cudzoziemcach, udzielanie ochrony cudzoziemcowi na terenie RP, o swobodzie 
prowadzenia działalności gospodarczej – tam jesteśmy wymienieni w sposób szczególny.  
Jeżeli chodzi o ustawę o straży granicznej, to poza ochroną granic, organizowaniem 
kontroli, wydawaniem zezwoleń na przekroczenie granicy, to przede wszystkim 
transportowanie przez granicę wszystkiego, co może stanowić zagrożenie dla 
bezpieczeństwa. Ostatnio przejmowaliśmy bramki do kontroli radiometrycznej na jednym z 
terminali w Gdyni, które obsługiwane są przez nas. Chodzi o  nie przemieszczanie przez 
granicę substancji promieniotwórczych, izotopów bez wymaganych zezwoleń. Każdy środek 
transportu i każda osoba przekraczająca granicę  na przejściu granicznym jest poddawana  
takiej kontroli.   
Na lotnisku, oprócz kontroli granicznych jest nadzór nad kontrolą bezpieczeństwa. 
Niedawno żeśmy tą kontrolę jeszcze wykonywali, dzisiaj ją nadzorujemy  w imieniu 
Prezesa Lotnictwa Cywilnego i odpowiadamy za bezpieczeństwo na terenie portu 
lotniczego. Czyli wszystko to, co jest związane dzisiaj z ruchem  lotniczym, z wchodzeniem 
na pokład samolotu, łącznie ze kajman szalami, którzy latają w samolotach jako osoby, 
których nie widać, ale są na tych rejsach zagrożonych  - to wykonuje straż graniczna. 
Każdy pozostawiony bagaż to automatycznie działalność naszych pirotechników. Na 
lotniskach robimy  to tylko my. 
Jeżeli chodzi o ustawę o straży granicznej to jest także zadanie, które odnosi się do handlu 
ludźmi. Dalej na kilku slajdach pokażę realizacje, gdzie zatrzymywaliśmy sutenerów, 
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cudzoziemców, którzy wykorzystywali nie tylko cudzoziemki, ale i Polki do niewolniczej 
wręcz pracy. Mieliśmy przypadki ujawniania osób, które były takiej pracy poddawani. 
Jedynym koordynatorem wojewódzkim do spraw przeciwdziałania handlu ludźmi, który jest 
funkcjonariuszem Straży Granicznej, to  mamy go w Gdańsku. To jest chyba najlepsza 
osoba w kraju, która ma największą wiedzę w tym zakresie. Przeważnie koordynatorem 
wojewódzkim jest policjant.  
Mamy u siebie pododdział, jedyny w kraju, który realizuje wszystkie zadania łącznie z 
zadaniami pod wodą. Mamy 23 płetwonurków wyspecjalizowanych  do działań pod wodą. 
Okolice Gdańska – likwidacja nielegalnych fabryk papierosów, czyli wszystko to co jest 
związane z akcyzą. Proceder ma charakter międzynarodowy, bo nie jest to tylko szukanie 
ludzi, którzy się tym zajmują, ale bardzo często są to cudzoziemcy, albo półfabrykaty czy 
maszyny są przywożone z zagranicy. I tak profesjonalne linie produkcyjne są tutaj w użyciu 
więc czasami jakość tych papierosów może wydawać się nie taka  jaka powinna być, bo jak 
widać na slajdzie  w jakich warunkach są produkowane.   
Przemycana  była najwyższej jakości marihuana  - sprawa w toku. 
Nielegalnie wykonywana praca. W tej chwili mówi się o nas, że jesteśmy taką służbą 
graniczno migracyjną o charakterze policyjnym. Jesteśmy w strukturach MSW, ale jesteśmy 
wiodącą służbą, jeśli chodzi o kontrolę legalności w wykonywaniu pracy i pobytu. To, że  
osoby  nielegalnie pracują to może nie jest jeszcze takim wielkim wykroczeniem, 
oczywiście jest to naruszenie prawa, ale bardzo często ten proceder ma charakter 
zorganizowany. Są osoby, które nie dość, że ściągają  do nas cudzoziemców oferując im 
legalne zatrudnienie to zarabiają na tym dużo pieniędzy. Osoby tutaj przyjeżdżające, żeby 
miały dokumenty uprawniające do wydania zgód na wykonywanie pracy, bardzo często się 
zapożyczają na bardzo duże pieniądze. Popadają w jeszcze większe tarapaty, bo 
zatrzymanie wiążę się z tym, że zostają zobowiązani do opuszczenia terytorium RP. Są 
wpisywani do naszych wykazów zastrzeżeniowych, nie mogą wjechać przez określony okres 
czasu i  dla tych ludzi to jest tragedia. Za każdą tą osobą kryje się jakiś dramat. 
Jeżeli chodzi o obszary morskie, to w czasie pokoju przy takiej sytuacji, jaka jest w chwili 
obecnej jesteśmy jedyną służbą, która może użyć wszystkich środków przymusu 
bezpośredniego łącznie z bronią na obszarach morskich. W okresie  ostatnich kilku lat, trzy 
takie przypadki miały miejsce, gdzie strzelaliśmy do naszych statków, bo kapitanowie nie 
podporządkowali się bądź próbowali oddalić się z miejsca kontroli czy z portu nie płacąc 
np. rachunku za redę. To robi straż graniczna.  
Ochrona infrastruktury całej krytycznej. Wszędzie tam, gdzie mamy naftoporty, gazo porty 
jesteśmy elementem systemu bezpieczeństwa. W Gdańsku w najbliższych  latach  będzie 
się bardzo dużo budowało. Jeżeli chodzi o naszą obecność, to w zasadzie jesteśmy 
jedynymi, którzy  dziś tutaj wykonują czynności  patrolowe, mając uprawnienia do kontroli 
nie tylko osób znajdujących się na jednostkach pływających, ale też towaru, 
dokumentacji. Wszystkiego tego, co jest związane z bezpieczeństwem żeglugi.  
Co jest przed nami?  Przekop Mierzei Wiślanej, do czego przygotowuje się Urząd Morski i w 
Gdyni. Jest szansa, że otworzy się  przede wszystkim  droga na Elbląg. Stoi tam w zasadzie 
puste przejście graniczne i czeka na podróżnego. Rosjanie trochę nam przykręcili 
możliwość pływania przez  cieśninę pilawską, w związku z  czym – mamy dwa poduszkowce 
i jako jedyna służba w kraju dysponujemy poduszkowcami i nimi cały rok patrolujemy 
Zalew Wiślany. Mamy tam też swoją bazę, gdzie w ciągu  czterech minut  od ogłoszenia  
zdarzenia jesteśmy na linii  granicy. Taka jest mniej więcej szybkość działania. Jeżeli 
chodzi o obszary morskie, to na prezentowanym slajdzie opisane jest, jak wygląda 
procedura podejmowanych działa w przypadku nie podporządkowania się jednostki 
pływającej  do naszych wezwań. Pościgi prowadzimy naszymi jednostkami pływającymi i są 
jedne z najszybszych, jakie są na Pomorzu. Mamy grupę specjalną, która dokonuje 
abordaży. Pościg możemy prowadzić aż do wód terytorialnych państwa sąsiedniego, jako 
jedyni jesteśmy do tego upoważnieni. Użycie broni przy określonych sytuacjach nie 
podporządkowania się, a w przypadku  kiedy jednostka byłaby ostrzelana to  użycie broni 
jest realizowane bez ostrzeżenia. Mamy kilka akcji ratowniczych – wyciągamy co roku 
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ludzi, wędkarzy z lodu na  Zalewie Wiślanym i nie tylko.  Dwie nasze jednostki 
pełnomorskie są wyposażone do zbierania rozlewisk i plam ropopochodnych. Jak się u nas 
spotkamy to warto byłoby zobaczyć zautomatyzowany system radiolokacyjnego nadzoru 
obszarów morskich. Jest to chyba najnowocześniejszy system do ochrony granicy morskiej, 
w Europie na pewno. Opiera się on na  szeregu punktów obserwacji technicznej na całym 
wybrzeżu, spiętych w jedno miejsce, w którym widzimy pełen obraz naszego wybrzeża. 
Takie jednostki pilnują też  akwenów  zamkniętych, między innymi basenu, który przylega 
do obiektów prezydenckich w Juracie, stoimy tam gdy przybywają tam osoby, które 
podlegają szczególnie ochronie.   
Mamy trzy statki powietrzne. 
Punkty obserwacji technicznych, które tworzą  zintegrowany system radiolokacyjnego 
nadzoru obszaru morskiego  - jest to system dziewiętnastu wież, na których są 
umieszczone radary i kamery. Do 12 mili, każdy obiekt do długości dwóch metrów widzimy 
na wodzie jak się porusza.  
Kolejny slajd przedstawia dane dotyczące  naszej działalności w zakresie kontroli pobytu, 
ujawnianych cudzoziemców, wydanych decyzji powrotowych, wywiadów środowiskowych, 
cudzoziemców przyjętych w ramach rozporządzenia (?) - Niemcy nam przekazują przez 
zachodnią granicę cudzoziemców, którzy wjechali do nas i nie oczekiwali po naszej stronie 
na rozpatrzenie wniosków, tylko wyjeżdżali na zachód. Najczęściej są to Czeczeni, 
wjeżdżający przez kilka ostatnich lat całymi rodzinami z dziećmi. 
Przemyt, papierosy, alkohol, jest to przedmiot naszego działania. Co roku jest 
zatrzymywanych kilkaset osób, przestępców których osadzamy w naszych pomieszczeniach 
dla osób zatrzymanych.  
Na  lotniskach, portach morskich odprawiamy średnio 1,5 mln osób rocznie. 23 tysiące 
środków transportu, w samych Gdańsku w tym roku odprawiono prawie 9 tysięcy 
samolotów.  
Współpraca międzynarodowa, to całkiem odrębny obszar, o którym moglibyśmy mówić 
bardzo długo. Ze wszystkimi państwami basenu Morza Bałtyckiego  współpracujemy. 
Komendant oddziału jest też pełnomocnikiem granicznym. Ja mam upoważnienie z 
poziomu premiera rządu, schodzące na komendanta głównego i na mnie jako pełnomocnika 
granicznego. Każde zdarzenie na granicy jest przez nas wyjaśnianie. Spotykamy się, 
piszemy protokoły, przekazujemy sobie osoby i wyjaśniamy  incydenty graniczne. Jesteśmy 
umocowani w umowie z 1961 roku.  
Duże zaangażowanie, jeżeli chodzi o nasze działania na Morzu Śródziemnym. Znaczna 
liczba funkcjonariuszy Morskiego Oddziału jeździ tam i w grupach szybkiej interwencji 
koordynowanych przez Agencję Frontex – europejska agencja straży granicznej, straży 
przybrzeżnej - pilnuje  granicy południowej. 
Frontex – w przyszłym roku, na terenie Trójmiasta, głównie Sopotu  będzie organizowany 
Europejski Dzień Straży Granicznej. To będzie święto Straży Granicznej. Frontex już w 
nowej formule jako straż przybrzeżna chciał wyeksponować element morski. 600 VIP-ów 
przyjedzie w maju, to zbiegnie się z Dniami Gdańska.  24/25 maja to główne dni, kiedy 
Frontex będzie obradował. Przyjadą  do nas wszyscy szefowie agencji unijnych z całej 
Europy i osoby, które podlegają ochronie Biura Ochrony Rządu. My będziemy włączeni w 
organizację tego przedsięwzięcia. Jest to również duże wydarzenie z punktu widzenia 
promocji Miasta.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               
W przyszłym roku chcemy zasilić nasze szeregi kilkudziesięcioosobową rzeszą nowych 
funkcjonariuszy i taką kampanię promocyjną już rozpoczynamy. Jesteśmy na początku 
ustawy modernizacyjnej, która jest do 2020 roku. Zaczynamy tą ustawę – zakupy sprzętu, 
rozbudowa infrastruktury. Bardzo dużo będzie się działo. Chciałbym, aby powstała 
największa baza lotnicza dla naszych statków powietrznych w Gdańsku Rębiechowie do 
patrolowania  naszych obszarów morskich. To jest jeden z tytułów, który realizujemy.  
Bardzo dziękuję, że udało się nam  się spotkać i mogłem powiedzieć czym się zajmujemy. 
Mam nadzieję, że będę w stanie takimi argumentami czasami przekonać Miasto do tego, 
żeby nas wspierać e w sytuacjach, w których będziemy takiej pomocy potrzebowali. 
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Istnieje  Fundusz Wsparcia Straży Granicznej. Jesteśmy administracją niezespoloną więc  
trochę inaczej działamy, jeżeli chodzi o symbiozę w miastem i samorządem  jak policja czy 
straż pożarna. To są realne zadania, które są wykonywane dzisiaj przez funkcjonariuszy 
straży granicznej. Jeśli będę  potrzebował jakieś pomocy, to będę się o nią do Państwa 
zwracał i liczę na przychylność. Natomiast jest to naprawdę służba dzisiaj w pełni 
profesjonalnie przygotowana do pilnowania naszej granicy, tak na lądzie jak i na morzu. 
Prawie  2 tysiące  funkcjonariuszy i pracowników cywilnych, więc to jest już  dość znaczna 
siła.  
Nie wspomniałem jeszcze o tym, co jest naszą wizytówką, czyli orkiestrze. Zaprosiliśmy 
zaprzyjaźnioną z nami reprezentacyjną orkiestrę  z Nowego Sącza i chcielibyśmy, aby 28 
stycznia 2018r. zagrali w Archikatedrze Oliwskiej  koncert z naszymi solistami. Jeśli to 
dopniemy to taką informację przekażemy  i serdecznie Państwa zapraszamy. 
Dziękuję, że chcieliście Państwo mnie wysłuchać a więcej szczegółów przekażemy jak się u 
nas spotkamy. 
 
Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Ile jest funkcjonariuszy straży granicznej w całym kraju? 
 
Komandor SG Piotr Patla – Morski Oddział Straży Granicznej 
Niecałe 15 tysięcy. 
 
Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Państwo jesteście pracownikami korpusu służby cywilnej, jako niezespolona administracja 
rządowa? 
 
Komandor SG Piotr Patla – Morski Oddział Straży Granicznej powiedział między innymi: 
My jesteśmy funkcjonariuszami takimi jak policja. Jeżeli chodzi o placówki straży 
granicznej to są stopnie typu wojskowego. Jeżeli chodzi o oddziały, to komenda oddziału i 
dywizjonu, więc wszyscy ci, którzy pływają na jednostkach pływających mają stopnie  
marynarki wojennej z dookreśleniem straż graniczna – są to stopnie równorzędne że 
stopniami wojsk lądowych. 
Na odcinku oddziału morskiego największe zagrożenia to narkotyki, działalność grup 
przestępczych o charakterze zorganizowanym – narkotyki, które płyną z południa Europy. 
Dalej, to przestępczość akcyzowa, to wszystko co związane jest z produkcją i dystrybucją 
wyrobów tytoniowych, nielegalna praca i nielegalny pobyt. Wzrost ilości cudzoziemców 
jest dwu – trzykrotny rok do roku, jeżeli chodzi szczególnie o obywateli Ukrainy i Białorusi. 
Oczywiście pożądanych tutaj, jako tania siła robocza, bo są to osoby chętnie zatrudniane w 
sklepach a w okresie wakacyjnym w pensjonatach jako pomoce kuchenne czy obsługa 
hotelowa, ale również w przetwórstwie. To są bardzo dobrzy pracownicy, ale z tym wiąże 
się też dość duża  przestępczość. Niestety, wykorzystują  ich do pracy niezgodnie z 
przepisami i nie na takich warunkach, jak te osoby są zatrudniane. To są te podstawowe 
zagrożenia, z którymi się stykamy. 
Bałtyk jest generalnie  bezpiecznym migracyjnym. Nie jest morzem zagrożonym. 
Bezpieczne teraz -  Morze Śródziemne też było bezpieczne i nic się tam nie działo. Poprzez  
monitoring tej sytuacji mamy stały obraz tego, co się tutaj dzieje. Przed nami rozbudowa 
terminali kontenerowych, gazo portu, nafto portu, obydwu lotnisk i to wiąże się też z 
naszą działalnością.   
 
Pan  Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Automaty do gier losowych – jest to związane  trochę z pracą mojego Wydziału. Rozumiem, 
że Państwa, jako Morskiego Oddziału też to dotyczy, bo macie swój region. 
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Komandor SG Piotr Patla – Morski Oddział Straży Granicznej powiedział między innymi: 
Tak, ale tym zajmuje się głównie administracja skarbowa, my asystujemy przy tych 
czynnościach. Oczywiście wychodzą nam takie sytuacje, w których wchodząc np. na 
określony adres w innej sprawie, natrafiamy na automaty. Decyzją prokuratora jest, co my 
dalej z tym robimy. Jeżeli mamy takie podejrzenie, że mogą znajdować się tego typu 
urządzenia to zawsze działamy wspólnie – przedtem z cłem, teraz z  Krajową Administracją 
Skarbową (KAS).  Inspektorzy KAS starają się  zabezpieczać cały sprzęt, który znajduje się 
w nielegalnych kasynach. Takie przypadki mieliśmy również u nas.    
 
Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Czy po wejściu do Unii był skok cywilizacyjny, jeśli chodzi o sprzęt.  
 
Komandor SG Piotr Patla – Morski Oddział Straży Granicznej powiedział między innymi: 
Większość  tego sprzętu, który pływa jest ze środków pomocowych. Nie chcę porównywać 
nas do Marynarki  Wojennej, bo mówimy o dwóch  różnych światach. Mieliśmy to szczęście, 
że doposażyliśmy się ze środków pomocowych. Setki tysięcy Euro zostało wpompowane w 
sprzęt, który mamy, szczególnie w optoelektronikę. Wszystkie nasze punkty są 
skomunikowane najlepszym światłowodem jaki obecnie jest. Zajmujemy się wszystkim 
tym, co jest związane z działalnością na morzu.  
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękujemy na dzisiaj. Obiecuję, że  ustalimy z Panem Komandorem termin kolejnego 
spotkania i wybierzemy się do siedziby Straży Granicznej. 
Dziękuję jeszcze raz Panu Komandorowi i przechodzimy do kolejnego tematu. 
 
Komandor SG Piotr Patla – Morski Oddział Straży Granicznej 
Również dziękujemy za zaproszenie i zapraszamy  do nas.  
 
 

PUNKT  3 
Tematy do planu pracy Komisji Samorządu i Ładu Publicznego na rok 2018. 
 

 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Z tego co mi wiadomo, żadna propozycja  tematu  na rok przyszły nie wpłynęła. Czekamy 
na propozycje do końca  roku.  
Najbliższe posiedzenie zostanie zwołane na 18 stycznia 2018r.  Terminy spotkań będą  
ustalone tradycyjnie – czwartek tydzień przed sesją. W sierpniu w poniedziałek  w tygodniu 
sesyjnym. 
 

PUNKT  4 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Mamy wniosek Rady Dzielnicy Piecek Migowo dotyczący zmiany granicy dzielnicy -   
prześlemy je do Prezydenta  z prośbą o stanowisko. 
 

Wpłynęło pismo Forum Rad Dzielnic  o wprowadzenie do Statutu Miasta zapisu o zmianie 
granic jednostek o pomocniczych – pismo a/a.  
 
Jeśli chodzi o Potok Oruński, do dzisiaj przed Komisja była Pani Bartków – przewodnicząca 
Zarządu Dzielnicy Orunia… i dowiadywała się co z jej pismem, otrzymała wyjaśnienie. 
Pisała  również do mnie  emaila i odpisywałam jej, że musi to iść proceduralnie. Pani 
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Bartków  myślała, że  da nam swój wniosek i my na dzisiejszej Komisji  będziemy to 
rozpatrywać. Pismo  zostało przesłane do Prezydenta i czekamy na stanowisko.  
 

Innych spraw nie zgłoszono. Przewodnicząca obrad stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zamknęła posiedzenie – godz.  17:45. 
 
 
 
                                                                           Przewodnicząca Komisji 

                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 

 

                                                                             /-/ Anna Wirska   

 

Protokół sporządziła:  

 

Bogusława Pieklik  

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  

 
 
 

 

 

 


